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Sak 1. Konstituering.  

Valg av møteleder 
Styrets innstilling: 

Roy Gyberg 

Valg av sekretær 

Styrets innstilling:  

Jannike Arnesen  

Valg av protokollunderskrivere:  
Styrets innstilling: Elfie Dørum, Tor Ståle Stålesen ¨ 



Godkjenning av innkalling og dagsorden 
Innkalling ble sendt per epost til medlemmene 18. desember. Sakspapirer ble sendt ut 17. januar. Se 

dagsorden over.  

Godkjenning av antall stemmeberettigede 
 

Godkjenning av forretningsorden 
Styrets innstilling:  

FORRETNINGSORDEN FOR ÅRSMØTE 2019 

• Møtet holdes for åpne dører. Publikum har adgang i den grad plassen tillater det. 

• Det velges en ordstyrer som leder møtet og en sekretær til å føre protokoll. 

• Det velges et tellekorps på tre medlemmer. 

• Det gis rett til å ta ordet to ganger i samme sak, med henholdsvis 3 og 2 minutter.  

• Ordet til forretningsorden eller saksopplysning begrenses til ett minutt. 

• Alle forslag skal leveres skriftlig til ordstyrer. 

• Strek for debatten settes med alminnelig flertall. Det er ikke anledning til å fremme nye 
forslag etter at strek er satt. Før strek settes skal alle innkomne forslag refereres. 

• Vedtak fattes med alminnelig flertall 
 

Innkommet forslag fra Nils Nilsen:  

«Det foreslås til dagsorden at man har inntil 5 minutter taletid på innlegg og at det gis anledning til 

inntil 2 replikker med taletid på 3 minutter pr. stk. Det gis ekstra ubegrenset taletid til å fremsette 

forslag til vedtak.  Det samme gjelder selvsagt forretningsorden. Det oppfordres til å fatte seg i 

korthet. Forslag til vedtak skal i hovedsak fremlegges for medlemmene skriftlig  minst 7 døgn før 

årsmøtet.  Det gis anledning til benkeforslag/endringsforslag i møtet.» 

 

Valg av tellekorps 

Styrets innstilling:  

Bjørn Egeli, Monica Hagen og Fredrik Jensen  

 

Sak 2. Politisk innledning ved Arild Grande 
Arild Grande har ledet det sentrale arbeidslivsutvalget. Vi gleder oss til hans innledning! 

Etter innledningen legges det opp til debatt/spørsmål.  

Sak 3. Årsmeldinger  

Årsmelding fra styret 
Styret har bestått av følgende:  

Verv  Navn 

Leder  Jan Oddvar Skisland Styremedlem  Leif Andreas Lyngø 

Nestleder  Astrid Hilde AUF  Ana Marianne Sletta / Ida Hirst  

Økonomi  Martha Borøy Gruppeleder  Mette Gundersen 



Kvinnekontakt  Neda Afshari Pour Seniorgruppa  Odd Bakkejord / Tor Ståle Stålesen 

Studieleder  Helge Stapnes 1.vara  Jannike Arnesen 

Sekretær  Knut Bye 2.vara  Semir Mujkic 

Styremedlem  Jan Erik Tønnesland 3.vara  Heidi Johansen 

Styremedlem  Bjørn Egeli  4.vara  Åse Løvdal 

Styremedlem  Rita Wroldsen 5.vara  Fredrik Jensen 

Styremedlem  Stina Torjesen 6.vara  Knut Stien Berge 

 
Organisering  

Styret har vært organisert med et arbeidsutvalg. Knut Bye var i første halvår ansatt i em 40% stilling. 

Jannike Arnesen ble i August ansatt i en 80% stilling som sekretær/valgkampmedarbeider.  

 

Aktivitet  

Det har vært gjennomført seks styremøter i 2019. Av større beslutninger styret har tatt har vært 

flytting av pengene fra salget av Arbeideren over på fond. Avkastningen ble benyttet til å ansette 

sekretær/valgkampsekretær i 80% stilling frem til 31/10-19.  

Det har vært avholdt fem medlemsmøter i år. 14. juni var det møte på Arkivet i Kristiansand med 

hovedtema «Hva vil AP med utenrikspolitikken». Stina Torjussen og Anniken Huitfeldt innledet. 29. 

august var det medlemsmøte på Rådhuset i Søgne og høyder på Tangvall og bompengepakke for 

Kristiansandsregionen. 20. september ble det avholdt møte om flytting av kontainerhavna på hotell 

Norge, 18 oktober på rådhuset i Songdalen ble det diskutert program og 29 november i bystyresalen i 

Kristiansand ble det endeling vedtak av program og nominasjonsliste til kommunevalget.  

Det var også planlagt medlemsmøte 6 november med Kjersti Stenseng, men dette ble dessverre 

avlyst da Stenseng ikke hadde anledning til å møte likevel.   

Det ble 1. mai avholdt 1. mai frokost på rådhuset i Songdalen. Kristiansand Arbeiderparti var også en 

viktig bidragsyter til 8. marsarrangementet i år.  

Det har vært avholdt to lørdagskafeer sammen med seniorgruppa. Disse kafeene var ikke spesielt 

godt besøkt, men styret ser på muligheten for å utvide denne aktiviteten.  

Seniorgruppa representerer også en betydelig aktivitet i partiet med 10 egne møter i året. Se egen 

årsrapport.  

Samarbeid med Fagbevegelsen 

I 2018 har Kristiansand Arbeiderparti betydelig styrket samarbeidet med fagbevegelsen. Det aller 

viktigste vi har gjort er å sammen med LO nedsette et fagligpolitisk utvalg. APs representanter er Jan 

Oddvar Skisland, Stina Torjussen og Jannike Arnesen. LO er representert med Kenneth Mørk, Espen 

Larsson og Gudrun Benestad. Komiteens mål er økt forståelse og samarbeid mellom fagbevegelsen 

og partiet i Kristiansand. Arbeidet er allerede i gang, og gruppen planlegger blant annet felles 

temamøter og valgkmaparrangementer.  

Utover dette er sekretær Jannike til stede på de aller fleste mandagsmøtene mellom LO i Agder og 

Agder AP. Det vurderes nå en samlokalisering med LO og flere forbund.  



Kenneth Mørk og Jannike Arnesen har vært til stede på flere tillitsvalgtsamlinger i Fagforbundet. De 

har også vært på bedriftsbesøk på Nikkelverket.  

Jan Erik Tønnesland er leder av partssammensatt utvalg i nye Kristiansand. Samarbeidet med de 

tillitsvalgte i utvalget oppleves som godt.  

Flere kommunestyre- og bystyrerepresentanter har jevnlig samarbeid med hovedtillitsvalgte fra 

forskjellige forbund i de ulike sektorene og kommunene. Også i programarbeidet var det utstrakt 

kontakt mellom programkomiteen og ulike forbund.  

Styret vil påpeke at det at Kenneth Mørk både er bystyrerepresentant for AP og leder av LO i 

Kristiansand oppleves som en stor ressurs for partiet og en viktig brobygger for videre fagligpolitisk 

samarbeid.  

 

Modellkommuneprosjektet 

Modellkommuneprosjektet er en satsing fra partiet sentralt. Utvalgte kommunepartier har fått være 

med i prosjektet som skal skolere og ruste dem for kommunevalgkamp. Kristiansand har i hovedsak 

vært sammen med Stavanger, Tønsberg, Molde og bydel Bjerke. Det har vært avholdt fire samlinger i 

2018, 3 i Oslo og en i Kristiansand. I tillegg til samlingene har kommunepartiene hatt ulike 

hjemmeoppgaver. Det har vært spesielt nyttig å lære av Stavanger Arbeiderparti, og det planlegges 

videre samarbeid med dem i 2019. For øvrig har kommunepartiet fått en egen kontaktperson på 

Youngstorget – noe som oppleves som forenklende.  

 

Årsmelding fra kommunestyregruppa i Songdalen 

Kommunestyregruppen i Songdalens Arbeiderpartisårsmelding 

Januar – desember 2018 

Kommunestyregruppa: 

Jan Erik Tønnesland, vara ordfører og gruppeleder. 

Monika Hagen  

Helge Stapnes, vara gruppeleder. 

Knut Stien Berge, gruppesekretær 

Jan Erik Hedenstad 

Siw Tove Samuelsen 

 

Varamedlemmer: 

 

1. Mohamed Dalmar Shirwac 

2. Jannicke Aasheim 



3. Yngvil Molaug Haugen 

4. Simen Golder Torgersen 

5. Reidun Stray 

6. Knut Anders Eldhuset 

7. Magne Lauvrak 

8. Bente Brovig Uldal 

 

Formannskapet: 

Jan Erik Tønnesland 

Monika Hagen 

 

Valgnemd: 

Jan Erik Tønnesland, leder 

 

Forhandlingsutvalg: 

Jan Erik Tønnesland 

 

Planutvalget 

Jan Erik Hedenstad, nestleder 

Knut Stien Berge 

 

Kultur- og utviklingskomiteen: 

Helge Stapnes, leder 

Ap har egen vara liste. 

 

Tjeneste- og levekårskomiteen: 

Siw Tove Samuelsen, nestleder 

Ap har egen vara liste. 

 

 

 



Representanter til KS fylkesmøte 2015-2019 

Monika Hagen 

Jan Erik Tønnesland 

 

 

Kommunestyregruppa hadde 11 møter i perioden fra januar og til desember. Av disse 11 var 1 

fellesmøte med K3. 

Fast møtested er Perrongen kl. 18.00, mandager når det er kommunestyremøte. I løpet av 2018 

hadde vi noen møter på søndager og noen på tirsdager for å få dette til.  

 

Januar/Februar:  

• Møtedag 12 februar, formøte for kommunestyret 14 februar 

• 3 parts samarbeidet i Nye Kristiansand.  

• Bussløsninger for Birkelid, da gangbroen ble tatt av flom. 

• Gang og sykkelsti i Svarttjønnheia og turveg til Grakjønn 

• Heltidskultur i Songdalen kommune. 

• Klimaplan for Songdalen kommune. 

• Regionsplan for Agder. 

• Innføring av velferdsteknologi i Agder. 

• Eierskapsmelding Agder Energi. 

  

 
Mars: 

• Møtedag 18 mars formøte til KS 21 mars. 

• Oppsummering av eiermøte i Agder Energi. 

• Interkommunalt samarbeid med Søgne, Kristiansand og Songdalen, 

planstrategi for nye Kristiansand kommune.  

• Forslag til planprogram for revidering av Regional arealplan for 

Kristiansandsregionen 2011-2050 (ATP-planen) - uttalelse fra Songdalen kommune 

Rosselandsområde, og revisjon av kommuneplanen. 

• NOU 2017, Søndagsåpnebutikker. Nei Takk. 

• Sykefravær i Songdalen. 

• Kontrollutvalget, ingen bemerkninger. 

• FAU på Finslandskole, brev til Ordfører fra elevene. 

• Tjeneste og levekårskomiteen. Velig få saker.  

• Retningslinjer for SAU 

• Positivt budsjett i kommunen. Bruke noe av dette overskuddet til rensing av 

elven eller oppgradering av lysløype? 
 

 

April: 

https://web.firstagenda.com/ViewAgenda/ItemContentDocument/12716749?visReferat=false
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• Møtedag 23 april formøte for kommunestyret 25 april 

• Økonomiplan, beredskapsplan skal opp til revisjon.  

• Valgdag for kommune og fylkestingsvalg. 

• Finsland idrettspark. Miljøvennlige tiltak.  

• Årsrapporter, Avfallsplan, Avfall teknisk norm, Kartlegging og verdsetting av 

friluftsområder i Songdalen kommunen.  

• Avslutting av arbeidsforhold grunnet alder.  

 
Mai: 

• Møtedag 6 mai, forberedelser til kommunestyret 9 mai. 

• Retteningsvalg for ny barneskole på Rosseland.  

• Tilbygg på Finslandskole. Dette i forhold til handicap tilpassing.  

• Gunnerverv ny E39 

• Utvikling av Nodeland stasjon og lokal medfinansiering. 

• Finansrapporten. 

• Årsrapport og regnskap, tas til etterretning. 1 Krysset Svarttjønnheia/ Grakjønn 2. 

1 million for å rydde i elva og Nettbrett/it til alle skoleelever. 

• Nye oppgaver til fylkeskommunen.  

• 17 mai toget.  
 

• Møtedag 28 mai formøte til kommunestyret 30 mai. 

• Årsrapport fra Nullvisjon i Søgne, Songdalen og Vennesla. 

• Protokoll Temark repskap. 

• Ny barneskole på Rosseland.  

 
Juni: 

 

• Møtedag 18 juni, formøte 20 juni. 

• Ikke noe spesielt av saker.  Helt ordinært møte. 
 

September: 

• Formøte til kommunestyret 24 september, møtedag 26 september. 

• Ikke noe spesielt av saker. Helt ordinært møte. 
 

Oktober: 

 

• Møte 22 oktober før kommunestyret den 24 oktober. 

• Besøk av frivilligheten om ny «kaldhald» til fotballen.  

• Interpellasjon om kjøkken på Songdalstunet, Denne ble sent i egen mail til 

flere i valgkomiteen. 

• Avklaring om sentrale arealdisponeringer og investeringer i Songdalen 

kommune. Skolen ble da plassert på Vollan. Slik som vi har i vårt program. 



• Trafikksikkerhetsplan i Songdalen. 

• Møteplan og konstituering av Rådmann.  
 

November:  

 

• Møte 19 november før kommunestyrer 21 november. 

• Høringer.  

• Rullering av handlingsprogram for Idrett, friluft og fysisk aktivitet. 

• Formøte til budsjett 2019.  Fra oss møtte Jan Erik, Helge og eller Monika i 

forhandlingsutvalg mellom partiene. 

 
 

 

Desember: 

• Møtedag 10 desember før kommunestyret 12 desember. 

• Ny bro Birkelid,  

• Høringer og referater 

• Gebyr for tekniske tjenester. 

• Økonomiplan 

• Godkjenning av budsjett 2019  

 

Knut Stien Berge 

Gruppesekretær 

 

Årsmelding fra kommunestyregruppa i Søgne 
Kommunestyregruppen i Søgne har 8 representanter. Gruppa har i 2018 bestått av Astrid M Hilde 

(ordfører, formannskap), Bjørn Egeli (gruppeleder og formannskap), Aslaug Bakke (formannskap), 

Paul Lunde (leder i                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                            

plan/miljøutvalget), Knut Henriksen (plan/miljøutvalget), Heidi Johansen (tjenesteutvalget), Pål 

Henden (tjenesteutvalget) og Kristin Soltvedt Uppsahl (tjenesteutvalget).  

Audun Øvrebø er nå vår representant i Kontrollutvalget, etter at hele utvalget valgte å trekke seg fra 

vervene våren 2018. Årsaken til dette; manglende tillit fra det politiske flertallet i Kommunestyret. 

Det var Marianne Bakke Meiholt som satt i utvalget inntil da. 

Det har vært en del utskiftninger av mannskap i gruppa i denne valgperioden. Solveig Kjelland Larsen 

ble valgt inn i kommunestyret/formannskap etter valget i 2015. Hun søkte om permisjon pga svært 

alvorlig sykdom høsten 2017. Kristin S Uppsahl kom inn som fast representant i k-styret.  Da Aslaug 

ble fast medlem av formannskapet, og ble det nødvendig med noen justeringer i tjenesteutvalget. 

Etter søknad ble Aslaug fritatt fra vervet i tjenesteutvalget og Kristin ble fast medlem. Heidi ble ny 

nestleder i utvalget, etter Aslaug. 

Høsten 2018 søkte Kristin permisjon fra sine verv pga sykdom.  Hun ble erstattet av Magne Haugland 

i kommunestyret, og Elin Kristensen i tjenesteutvalget. Etter søknad har partiet supplert med 



Marianne Bakke Meiholt og Jarle Valsvik på varamannslisten til kommunestyret.  Aslaug har hatt 

alvorlige helsemessige utfordringer, og har meldt forfall til enkelte møter siste del av 2018. 

Det er gruppemøter på mandager 1800 - 2000 ledet av Bjørn. Paul (nestleder 

kommunestyregruppen), eller Astrid leder møtene dersom Bjørn har forfall. I tillegg til 

kommunestyremedlemmene møter stort sett vår representant i Kontrollutvalget, og noen faste, 

engasjerte medlemmer. 

Vi har en del besøk av enkeltpersoner, eller grupper som har saker til behandling i kommunen. Dette 

gjelder i veldig grad saker som skal behandles i Plan- og miljøutvalget. 

Kommunestyregruppa består av engasjerte tillitsvalgte med ulik faglig erfaringskompetanse, noe som 

er en styrke for helheten i gruppa. Våre representanter jobber veldig godt i hovedutvalgene og 

kommunestyret. De setter sitt preg på debattene med gode forslag i tråd med programmet vårt. Alle 

deltar i forhandlingene i kommunestyret innenfor sitt politiske hovedområde. Gruppa jobber svært 

godt, og oppnår resultater i tråd med programmet vårt.  Samarbeidet og stemningen i gruppa har 

vært god, til tross for til tider krevende saker.  

Til tross for politiske og administrative motkrefter gjør Astrid en veldig god jobb som ordfører.  Hun 

er kunnskapsrik, engasjert, uredd og er tydelig i sin dialog med politikere og administrasjon. Vi er 

glade for å ha Astrid i ordførerstolen.  

Solveig Kjelland Larsen døde 2. januar 2019. Hun ble gravlagt 11.1 i Søgne.  Det var en fin og verdig 

begravelse i Solveigs ånd. Trond holdt en veldig flott minnetale i kirken.  Det ble skrevet et minneord 

om Solveig fra kommunestyregruppen i Søgne, som kom på trykk i Fedrelandsvennen og Budstikka - 

undertegnet av Bjørn.  

Politikk/saker 

Vi har ikke lenger et politisk samarbeid med FrP, V, SP. Disse tre partiene trakk seg ut av samarbeidet 

høsten 2017, og har nå en avtale med KrF og H. Vi er altså i klart mindretall, men vi erfarer at 

flertallskonstellasjonen ikke henger sammen i alle saker som behandles i kommunestyret. Det er vi 

selvsagt glade for, fordi det betyr at vi oppnår flertall for flere av våre forslag/saker her.  

I år hadde vi et samarbeid med MDG om økonomiplanen/årsbudsjettet 2019. SV valgte å fremme 

eget forslag innledningsvis i debatten, men stemte med oss under behandlingen. Det samme gjorde 

en repr fra KrF, og uavhengig representant. Vårt fellesforslag var i hovedsak rettet mot å 

harmoniserer politikkområdene der det er behov for dette i forbindelse med sammenslåingen. Vårt 

forslag inneholdt bl.a. en justering/harmonisering av eiendomsskatten.  Ut over det foreslo vi 

beholde midlene til skolen inntil videre, holde barnetrygden utenfor ved beregning av sosialhjelp og 

redusere noe utleieavgiften på kommunale båtplasser. 

Ut over spørsmålet om eiendomsskatt, kommer nok de politiske motsetningen tydeligst frem i saker 

som behandles i planutvalget. Arbeiderpartiet opptrer mer restriktivt i utbyggingssaker, særlig i saker 

som berører skjærgården og de grønne arealene, enn spesielt FrP og H.  Det er representantene fra V 

og KrF som balanserer det politiske flertallet i utvalget, og heldigvis lander de i en del tilfeller hos oss. 

Men det gis i altfor stor grad dispensasjoner fra internt planverk og nasjonale føringer i kommunen. 

2018 har også vært preget av manglende vilje fra det politiske flertallet til å rydde opp i en rådende 

ukultur i toppledelsen i kommunen i f.eks personalsaker. Tapt sak i rettssystemet overfor to ansatte i 

administrasjonsavdelingen treneres, og akseptable løsninger for de to har ikke vært mulig tilby – 

dette til tross for dommen som er akseptert av et klart politisk flertall. 



Det ble også fremsatt ufine, udokumenterte og ikke minst uriktige påstander overfor ordfører og 

kontrollutvalget fra administrasjonen/hovedverneombud sin side. Dette for å få fokuset bort fra det 

saken egentlig gjelder – nemlig dommen og andre varslingssaker i kommunen. De gikk så langt at vi 

måtte be om ekstern gransking av tilblivelse og innholdet i dokumenter som ble sendt ut, i første 

omgang, til gruppelederne på en måte som er i strid med regelverket. Rapporten, som ble utferdiget 

av et eksternt advokatforma, hadde mangler og svarte ikke opp på alle forhold vi ønsket.  Gruppa var 

allikevel enige om å ikke ta saken videre, men fokusere på hovedkonklusjonen i rapporten som var; 

at ingen ansatte har vært utsatt for et uforsvarlig arbeidsmiljø, eller en uheldig psykisk belastning i de 

tilfeller det refereres til i rapporten hverken fra ordførers, eller kontrollutvalgets side. 

 

Kommunereform/sammenslåingsprosessen 

Søgne AP har tre medlemmer i fellesnemnda. Dette er Astrid, Bjørn og Aslaug.  Samarbeidet i 

Fellesnemnda bra. Vi jobber sammen med en felles målsetting om å etablere en best mulig 

storkommune i Nye Kristiansand.De tre partiene møter med alle sine formannskapsrepresentanter i 

fellesnemnda og er den største grupperingen der.   

Astrid Hilde er valgt som nestleder av fellesnemnda, der ordfører i Kristiansand er leder.  

Mette Gundersen, Jan Erik Tønnesland og Bjørn er valgt til å representere Arbeiderpartiet i 

Partssammensatt utvalg. Jan Erik leder utvalget.  

Arbeidet med kommunereformen/Nye Kristiansand tar mer og mer av den politiske tiden, og dette 

vil nok bare øke i 2019.  

 

Bjørn Egeli/gruppeleder 

 

Årsmelding fra bystyregruppa i Kristiansand 
Et historisk år er lagt bak oss, der vi har behandlet det siste budsjettet for gamle Kristiansand. 2019 

vil være preget av at vi er inne i avviklingsåret for Kristiansand slik vi dag kjenner den. Likevel har det 

vært full styrke i politikken i det gamle bystyret, og til tross for administasjonens ønsker om å tone 

ned politiske bestillinger og utredninger, var det i 2018 lite som tydet på at denne epoken i 

Kristiansands historie snart er over. Nærmere 800 små og store saker har vært til politisk behandling. 

Paralelt er det blitt jobbet med saker knyttet opp til nye Kristiansand.    

 

De største sakene som har preget bystyrets arbeid i 2018 er saker det har blitt jobbet med over år, og 

saker som enda ikke er ferdig behandlet. Ny skolestruktur i Vågsbygd, flytting av containerhavn, 

byvekstavtale og arbeidet for flere fulle, faste stillinger er eksempler på dette. 

 

Rammevilkårene for lokalpolitikken innskrenkes. Flere statlige føringer gir mindre lokalt 

handlingsrom. I tillegg presses kommunens økonomi. I sum betyr dette at budsjettprosesser, lokale 

satsinger og politiske prioriteringer stadig blir mer krevende. Store, sentrale lovnader og reformer 

fullfinaniseres ikke. Dette er med på å sette lokalpolitikere i en skvis. I tillegg viser nasjonal og 

internasjonal trendforskning at politikere, både nasjonalt og lokalt, opplever en betydelig større 



personlig belastning i sine offentlige verv. Spredning av usannheter på sosiale medier, latterliggjøring 

i kommentarfelt, falske nyheter, hetsing og trakkssering er blitt en del av hvardagen til flere 

folkevalgte. Dette oppleves også lokalt.    

 

Også i 2019 har gruppemøtene vært svært godt besøkte møter. Nye medlemmer blir introdusert og 

presentert. Arbeidsmiljøet er godt og verdien av åpne møter er stor. Dessverre har vi i 2019 opplevd 

lekkasjer fra gruppemøtene.  Dette har medført at gruppestyret har måtte vurdere å lukke møtene 

for andre enn bystyregruppas medlemmer. Vurderingen gjøres fortløpende, men gruppa har behov 

for å understreke verdien av at medlemmer deltar i de politiske debattene som angår den daglige 

lokalpolitikken. Politikken vår blir bedre av det. Det anbefales at et sett med kjøreregler utarbeides 

for den nye kommunestyregruppa.     

 

2018 er også året hvor vi i større grad enn tidligere satte arealpolitikken inn i et helhetlig 

miljøperspektiv. Dette var noe av årsaken til at Arbeiderpartiet til slutt sa nei til den foreslåtte 

bompengepakken som lå klar for behandling i fjor høst. Saken om byvekstavtale har fått såpass stor 

oppmerksomhet, også nasjonalt, og våre folkevalgte også hr brakt saken inn for våre 

stortingspolitikere for å gi et nasjonalt blikk på regjeringens dobbeltkommunikasjon knyttet til miljø, 

byvekst og bompenger. Saken endte med et flertall for vår politikk i bystyret.  

 

Mette Gundersen, Trond Blattmann, Åse Løvdal og Jannike Arnesen representerer oss i 

Formannskapet.  

 

Mette Gundersen, Trond Blattmann og Abdullahi M. Alason representerer oss i Kommunalutvalget.  

 

Følgende saker kan nevnes fra kultursektoren: 

Ny kulturskole på Silokaia, Alladin kulturhus og Geitmyra matkultursenter for barn. Nye rutiner for 

årlige driftstilskudd er etablert. Idrettsbanen på Tveit blir finansiert, toppidrettstipend er innført, 

frivilligehtsmeldingen ble behandlet og vedtatt. Nye tilskudd til korpsmusikken samt at det er 

etablert samarbeid mellom kulturskolen og grunnskolen. 

 

Arbeiderpartiet la i sitt alternative budsjett inn hele Kristiansands andel av nytt museumsbygg i 

Nodeviga pålydende 100 millioner, og synliggjør på den måten vår satsing på Vest-Agder museet.  

 

Terje Næss og Ingrid Wisløff Jæger representerer oss i utvalget.  

 

Følgende saker kan nevnes fra By- og miljøutvalget:  

Utvalget har behandlet 232 saker og vært på veldig mange befaringer, da alle dispensasjonssaker skal 

befares.  



 

De viktigste sakene vi har behandlet i 2018 knytter seg til saker hvor utbygging er i strid med 

miljøstrategien for byen, bærekraftsmålene og forholdet til byspredning. Saken om Hamrevann kan 

være et eksempel på en slik sak, som skiller tydelig mellom de politiske partiene. Arbeiderpartiet er 

tydelig på at bærekraftsmålene må ligge til grunn for politikkutformingen. 

 

En annen sak som er viktig for miljøet er målsettingen om å fjerne gateparkeringsplasser. Her har 

Arbeiderpartiet vært tydelige på at vi ønsker en forsering av planene slik at vi fortere kan nå målet, 

en reduksjon på 450 plasser, tilsvarende det som ble etablert i parkeringshuset under torvet.  

 

Overordnet kan vi si at Arbeiderpartiet er mye mer restriktive til å gi dispensasjoner enn de 

borgerlige partiene og at vi har en mye mer helhetlig byutviklingspolitikk enn den borgerlige 

koalisjonen, noe vi høster mye lovord for blant mange av de innbyggerne vi treffe på våre befaringer. 

 

Trond Blattmann og Eirik Dåstøl Langeland representerer oss i utvalget.  

 

Følgende saker kan nevnes fra oppvekststyret: 

 

Sfo (fritak for foreldrebetaling) 

Skolestruktur 

Sone Øst (barnehageorganisering) 

Seksualundervisning (uke 6) 

 

Dette er årets viktigste og beste saker, som vi også har fått en del omtale for, og fått profilert partiet 

på en god måte. 

 

SFO fritaket, her fremmet vi forslag om fullt fritak, foreslo å ta det i tertialen. Møtte motstand, blant 

annet fra Krf for å «stjele» saken og kjøre den enda lenger enn de gjorde, men stod på vårt og skal ha 

mye av æren for at de borgerlige valgte å følge oss, og legge inn midler til fullt fritak i budsjettet. 

 

Skolestrukturen. 

Samlet skolene (tillitsvalgt, fau, elever og lærere) til møter i forbindelse med skolestrukturen i 

vågsbygd. Vi har landet på forslaget som opprettholder strukturen slik den er idag, men legger ned 

Åsane og flytter elevene derfra til Vågsbygd AVD Augland. Forslaget innebærer renovering, nybygg og 

en viktig bevaring av møteplasser, fagmiljø og suksesshistorier (Karuss). Vi velger å lytte til høringene, 

innbyggerne, elevene og foreldrene. God ap-sak. 



 

Sone Øst 

Uenige med de borgerlige og administrasjonen som ønsker en felles ledelse av barnehagene i Sone 

Øst. Vi mener det bryter opplæringsloven, og har bedt om lovlighetskontroll. Viktig prinsipiell sak om 

stedlige ledelse, men også for fremtidig tenkt organisering i K3. Dette er ikke noe vi ønsker å ha. 

 

Uke 6 

Helhetlig, samkjørt og felles opplegg for Kristiansands ungdomsskoler. 

Viktig læring som setter lærere istand til å formidle nåtidens behov for undervisning når det kommer 

til kjønnsuttrykk, identitet, grensesetting, kropp m.m. Dette er utrolig viktig for å forebygge psykisk 

uhelse blant unge, normalisere følelser uttrykk og behov, skape trygghet og kunnskap og forståelse 

blant unge, men også blant lærere og foreldre. Viktig sak, interpellasjon sammen med mdg 

 

Kenneth Mørk, Åse Paulsen og Lyder Ovesen (Semir Mujic) representerer oss i utvalget.  

 

Følgende saker kan nevnes fra Helse og Sosialstyret: 

 

Det har vært svært mange statlige høringer til behandling i 2018. Saker som omhandler 

pasientforløp, primærhelsetjenesten, spesialisthelsetjenesten, rus, oppfølging av gravide med 

rusutfordringer, psykiatri og fattigdomsbekjempelse er eksempler på dette.    

 

Arbeiderpartiet har gjennom hele året løftet saker som omhandler lavinntekstfamilier, 

fattigdomsbekjempelse, sosialpolitisk boligpolitikk (Kristiansand Boligselskap KF) og situasjonen til 

flyktninger for å nevne noe.   

 

Arbeidet med å etablere en egen institusjon for demente (demenslandsbyen) er godt i gang, 

fortsettelse av satsingen på e-helse, inovasjon og digitalisering likeså. Kristiansand ligger helt i front 

nasjonalt, og blir ofte trukket frem som et godt ekempel på hvordan kommuner driver frem 

innovasjon innenfor helse.   

 

Ernst Håkon Jahr representerer oss i Helse- og sosialstyret.  

 

Styret takker for godt engasjement og 

 

Kristiansand 16. Januar 2019 



 

Mette Gundersen 

Gruppeleder 

Årsmelding fra APs gruppe i Fellesnemnda 
Fellesnemda har i 2018 hatt regelmessige møter, og tatt opp saker både av prinsipiell og praktisk 

betydnng. 2018 har blitt brukt til å få på plass det øverste administrative organ for den nye 

storkommunen, der ledere for de ulike sektorene er ansatt. Prosjektleder, Camilla Dunsæd, startet i 

jobben i januar 2018. Hun trer inn som rådmann 01.01.2020 når nye Kristiansand endelig blir en 

realitet.  

 

Det avholdes gruppemøter i forant av Fellesnamdas møter.  

 

Gjennom hele 2018 har våre representanter hatt god kontakt med de ansattesorganisasjoner, og det 

er særlig spørsmål knyttet til arbeidsbetingelser, pensjonsspørsmål og det formaliserte 

partsamarbeidet det har blitt jobbet med.  

 

Fellesnamda har vedtatt å beholde byvåpenet, likt dagens Kristiansand.  

 

Andre større saker som har vært behandlet er:  

politisk styringsdokumenter og mål for den nye kommunen  

kommunikasjonsstrategi og grafisk utforming    

kommuneplanprosesser  

politisk organisering og struktur  

nærdemokrati og innbyggerdeltakelse  

omstillingsavtaler  

overordnet administrativ organisering  

ansettelsesreglementer  

økonomiplaner  

digitalisering  

ROS-analyser  

klimatilpasning  

lokaliseringsplan for tjenester og arbeidsplasser  

 



Arbeidet organiseres gjennom tre faste, ulike politiske organ.  

Fellesnemda  

Arbeidsutvalget  

Partssammensatt utvalg  

 

 

I tillegg er det nedsatt en rekke politiske, administrative og i noen tilfeller politiske og administative 

arbeidsgrupper, som jobber med konkrete problemstillinger. Arbeiderpartiet er representert i alle 

disse.  

 

Samarbeidet i gruppa er godt. Arbeiderpartiet har den desidert mest aktive politiske gruppa i alle tre 

utvalgene, og det setter preg på politikkutformingen. De borgerlige partiene fremstår i liten grad som 

en felles blokk. 

 

Spenningen for 2019 er særlig knyttet til harmonisering av gebyrer, skatter og avgifter, samt 

lokaliseringsspørsmål og arbeid knyttet til kommuneplanen. Utover høsten vil også de politiske og 

økonomiske prioriteringene gjøre seg mere gjeldende.  

 

Kristiansand 16. Januar 2019 

 

Mette Gundersen 

Gruppeleder 

Årsmelding fra Seniorgruppa 

Årsmelding 2018 fra Seniorgruppa i Kristiansand Arbeiderparti 

 

1. STYRET 

Styret i Seniorgruppa har i 2018 hatt følgende sammensetning: 

Leder:    Sigmund Nilsen 

Styremedlemmer:  Eva Skau, Bjørg Olsen, Olly Kristiansen, 

    Tor Ståle Stålesen  

Tor Ståle Stålesen er videre tiltredende styremedlem i styret i Kristiansand Arbeiderparti. 

 

2. MØTER 

Møtene er med få unntak avholdt hver første torsdag i måneden fra kl. 1100 – 1300. I 2018 er 



det avholdt 1 møte i Songdalen og de øvrige på partikontoret. Det er totalt avholdt 10 møter 

med opp til 40 deltakere. 

På møtene har det vært diskusjoner og orienteringer av både nasjonale, fylkeskommunale og 

kommunale spørsmål, samt organisatoriske utfordringer. Av de mange temaer som er berørt 

vil nevnes orientering av representanter for Forum for religion og livssyn i Kristiansand, 

orientering om migrasjonsutvalgets arbeid, bilder og opplevelser fra tur til Palestina/Israel, 

informasjon om Songdalen kommune generelt og spesielt om deres gode tre-partssamarbeid, 

redegjørelse om kunstsiloen og kunstsenteret, forberedelser til valgkampen i forbindelse med 

kommunevalget 2019. 

I tillegg var det invitert til en sterk og gripende omvisning på Arkivet freds- og 

menneskerettighetssenter ved Tor Hultmann. Det var også stor deltakelse på arrangert båttur 

med Tor Ståle Stålesen rundt om i Søgnes skjærgård med M/B Høllen. 

En hyggelig julekonsert i Kilden etter julegrøten på desembermøtet ble starten på 

julefeiringen og avslutningen for nok et fint år i Seniorgruppa. 

Seniorgruppa har videre vært medarrangør med partiet for 2 lørdagskafeer på partikontoret. 

Møtene avholdes med sørlandsk lynne, musikalske innslag av Per Zahl, Lasse Stray og Siggi, 

allsang og meget god servering. Eva Skau og Anne Kari Skau Karlsen står for den utmerkede 

trakteringen. 

Seniorgruppa har egen FaceBook-side hvor Leif Lyngø dokumenterer møtene med bilder og 

tekst. 

 

3. ØKONOMI 

Seniorgruppa har fått bevilget kr. 5000,00 for 2018 til sin drift fra Kristiansand Arbeiderparti. 

 

4. PLANER FOR 2019 

En valgt turkomite planlegger ny tur våren 2019, sannsynligvis til Oslo med tog. 

 

Kristiansand, 20.desember 2018 

for Seniorgruppa i Kristiansand Arbeiderparti 

Siggi 

 

Styrets innstilling for alle årsmeldingene:  

Årsmelingene tas til orientering.  

Sak 3. Foreløpig regnskap 2018 
Ettersom Agder AP sitt årsmøte er lagt svært tidlig i år, vil ikke revisor være ferdig med å revidere 

regnskapet til årsmøtet. Det vil legges frem et foreløpig regnskap i årsmøtet.   

Sak 4. Handlingsplan for 2019 
Mandag 9. september 2019 er kommune- og fylkestingsvalget. Det er åpenbart at partiaktiviteten i 

2019 hovedsakelig kommer til å dreie seg om valgkamp. Detaljert valgkamapplan legges frem for 



medlemsmøte ved en senere anledning. I 2018 hadde partiet stor suksess med seks medlemsmøter. 

Medlemsmøtene er godt besøkt, og aktiviteten videreføres i 2019.  

Det legges opp til tre temakafeer i februar, mars og april etter inspirasjon fra Stavanger/Arendal 

Arbeiderparti. På kafeene holdes gjerne en innledning etterfulgt av innspill og diskusjon. 

Temakafeene sees på som en potensiell rekruteringsarena.  

Styret har som ambisjon å øke medlemstallet med minst 10% i 2019. For å få dette til planlegges 

valgkampskoleringingen å inneholde verving.  

Videre satses det tungt på et fagligpolitiske arbeidet. Målet er å fremstå som en mer helhetdlig og 

toneangivende bevegelse i byen. Det planlegges studietur og felles arrangementer.  

Forslag til årshjul 
Dato/Aktivi
tet 

AU Styremø
te  

Medlems
møte  

Temaka
fe 

Annet  Kampanje 

       

Februar  06.02. 
kl 15-16 

14.02 kl 
18-20 

 
16.02 kl 
12-14 

13. februar LO til 
fredrikstad 

 

       

       

Mars  13.03 kl 
15-16 

21. 03 
18-20 

07.03 kl 
18-20 

30.03 kl 
12-14 

  

       

April  10.04 kl 
15-16 

24.04 kl 
18-20 

 
27.04 kl 
12-14 

Landsmøte 4-7 
april  

 

       

Mai 15.05 kl 
16.30 

15.05 
18-20 

23.05 kl 
18-20 

 
01.mai og 
skolering 04.05 

Nasjonal 
kampanjedag 11 
mai         

Juni  05.06 
15-16 

12.06 kl 
18-20 

13.06. kl 
18-21 

  
Stand: 15, 22 juni  

       

Juli Valgka
mp 

    
en del 

August Valgka
mp 

    
masse  

September  18.09 kl  
16.30 

18.09 kl 
18-20 

26.09 kl 
18-20 

 
09.09 valg  

 

       

Okotber  09.10 
15-16 

16.10 
18-20 

30.10 kl 
18-20 

   

       

November  06.11 
15-16 

13.11 kl 
18-20 

28.11 kl 
18-20 

   

       

Desember  12.12 
16-30 

12.12 
18-20 

    

Januar 
2020 

08.01  
15-16 

23.01 kl 
18-20 

    



Februar 
2020 

    
Årsmøte 01.2020 

 

 

Styrets innstilling:  

Handlingsplan med årshjul godkjennes. Styret gis fullmakt til å gjøre endringer. 

 

Sak 5. Vedtekter 
  

Vedtatt på årsmøte 2018.  

  

Vedtekter for Kristiansand Arbeiderparti  

§1 Formål  

Kristiansand Arbeiderparti skal arbeide for Arbeiderpartiet etter de retningslinjer som partiet har lagt 

fram i program, vedtekter og vedtak. Partimedlemmer som ar adgang til det, bør derfor være 

medlem av et fagforbund tilsluttet Landsorganisasjonen.   

 §2 Organisasjonens oppbygging  

Det er Arbeiderpartiets medlemmer i Kristiansand, Søgne og Songdalen kommuner som danner 

Kristiansand Arbeiderparti. Medlemmer skal ha medlemskap i det kommunepartiet der de er bosatt 

og har sin stemmerett ved offentlige valg. Organer i Kristiansand Arbeiderparti er Årsmøtet, 

Medlemsmøtet, styret og bystyregruppa. De medlemmer som ønsker det, kan fortsette sitt 

medlemskap i et partilag tilsluttet Kristiansand Arbeiderparti.   

 §3 Årsmøter  

Til årsmøtet inviteres alle medlemmer med tale-, forslags- og stemmerett. Møte kunngjøres minst 

fire uker før det avholdes. Årsmøtet behandler årsmelding fra styret og bystyregruppa. Videre 

behandles regnskap, innkomne forslag og valg i samsvar med kommunepartiets vedtekter.  

 Forslag som ønskes behandlet på årsmøtet, må sendes partistyret senest to uker før årsmøtet.  

Styrets medlemmer har ikke stemmerett på årsmøtet ved behandling av beretning og regnskap.   

 

§4 Medlemsmøtet  

Medlemsmøtet er kommunepartiets høyeste myndighet mellom årsmøtene. Medlemsmøte skal 

holdes så ofte styret bestemmer det og når bystyregruppa ber om det.  Alle medlemmer i 

kommunepartiet har stemmerett i medlemsmøtet. Medlemmer av bystyregruppa skal ta del i 

medlemsmøtet. Når medlemsmøtet behandler kommunale saker, skal bystyregruppa fremme 

innstilling i den enkelte sak.   

 §5 Styret  

Styret består av 11 medlemmer. Disse er leder, nestleder, sekretær, kasserer, studieleder, 

kvinnekontakt og styremedlemmer. Til styret velges fem vararepresentanter. Medlemmer av styret 

velges for to år. Varamedlemmer velges for ett år. Kvinnekontakten skal ha ansvar for 

kvinnenettverket i kommunepartiet. Lederen i bystyregruppa, representant for AUF i kommunen og 



representant for seniorgruppa tiltrer styret med tale-, forlags- og stemmerett. Partistyret skal lede 

partiarbeidet i kommunen og sikre god kontakt mellom bystyregruppa og medlemmene.   

 §6 Nominasjon til kommunestyrevalg  

Fylkespartiets styre fastsetter tidsfrister for nominasjonsprosessen foran kommunestyrevalg. 

Medlemsmøtet velger en nominasjonskomite på minst fem medlemmer med varamedlemmer, og 

bestemmer antallet uthevete kandidater, etter forslag fra partistyret.  Partistyret ber medlemmene 

innen en fastsatt frist for å sende nominasjonskomiteen forslag på medlemmer de ønsker nominert.  

Nominasjonskomiteen utarbeider et foreløpig forslag til liste, som offentliggjøres for medlemmene. 

Listeforslaget skal også inneholde forslag på ordfører og varaordfører.  Medlemmene skal innen en 

nærmere fastsatt tidsfrist sende sine endringsforslag til nominasjonskomiteen.   Medlemsmøtet 

foretar den endelige nominasjon på et eget nominasjonsmøte. Nominasjonskomiteen legger frem sitt 

endelige forslag til liste, der det er innarbeidet de endringsforslag som komiteen har sluttet seg til. 

Nominasjonsmøtet nominerer først ordførerkandidat og vareordførerkandidat. De skal utheves. De 

er også partiets førstekandidater til formannskap og kommunalutvalg.  Partiets 

kommunevalgprogram må sluttbehandles før nominasjonsmøtet finner sted. Rådgivende avstemning 

over kandidatene kan holdes, før nominasjonskomiteen fremmer sitt første nummererte listeforslag.   

 §7 Bystyregruppene  

Styret i kommunepartiet skal umiddelbart etter bystyrevalg innkalle partiets representanter i det nye 

bystyret til et felles møte med styret for å konstituere bystyregruppa.  Partistyret og gruppestyret 

innstiller i fellesskap overfor medlemsmøtet på partiets kandidater til formannskap og 

hovedutvalgene.   

Bystyregruppa skal i samarbeid med partistyret arbeide etter partiets program, vedtekter og vedtak. 

Gruppa er ansvarlig overfor kommunepartiet. Kommunepartiets leder og inntil to andre 

styremedlemmer utpekt av partistyret tiltrer bystyregruppa med tale-, forlags- og stemmerett.   

 Gruppa holder møter hver mandag i de perioder av året som det er politiske møter i kommunen. Det 

føres protokoll på gruppas møter. Gruppa legger frem årsmelding for årsmøtet i kommunepartiet.  

Vedtak i bystyregruppa eller i kommunepartiet er bindene. Ønsker noen å stå fritt i forhold til slike 

vedtak, må bystyregruppa eller kommunepartiet avgjøre dette.   

 Den som har personlige eller familiære interesser (økonomiske, forretningsmessige mv.) i en sak 

som behandles i partiets organer eller i bystyregruppa mv. er å anse som inhabile og kan således ikke 

ta del i behandlingen av saken.  Kommunale saker skal behandles av medlemsmøtet når styret for 

bystyregruppa ber om det, når et flertall i bystyregruppa krever det, når partistyret bestemmer det, 

eller når medlemsmøtet ber om det.   

 §8 Partiavgift  

Alle medlemmer av Kristiansand Arbeiderparti som har godtgjørelse (honorar) for sitt kommunale 

verv, på vegne av Kristiansand Arbeiderparti, betaler avgift til partikassa etter satser vedtatt på 

årsmøte.   

 §9 Revisjon og kontrollkomite  

Årsmøte velger to revisorer med vararevisorer. Disse reviderer regnskapet og gir innberetning til 

årsmøte og til fylkespartiet.   

 Det velges en kontrollkomite på 3 medlemmer og to varamedlemmer. Komiteen skal arbeide etter 

instruks for Arbeiderpartiets kontrollkomiteer.  

 §10 Kontingenten  



Medlemmene skal betale kontingent etter de satser som landsmøte vedtar. Kommunepartiets andel 

av kontingenten fastsettes av landsmøte.   

 §11 Vedtekter  

Vedtektene for kommunepartiet vedtas av årsmøte. De skal bygge på Arbeiderpartiets vedtekter og 

retningslinjer og må ikke stå i strid med dem. For å være gyldige må vedtektene godkjennes av styret 

i Vest-Agder Arbeiderparti.   

 §12 Rådgivende avstemning  

Medlemsmøte kan vedta å søke råd i viktige politiske og organisatoriske saker i form av rådgivende 

uravstemning blant partiets medlemmer.  Styret har ansvaret for at det utarbeides et 

beslutningsgrunnlag som i tilstrekkelig grad belyser saken som skal avgjøres.  Kommunepartiets styre 

har ansvar for at uravstemningen gjennomføres på en forsvarlig måte, etter nærmere retningslinjer 

fastsatt av medlemsmøtet. Vurdering av rådgivende uravstemning skal alltid gjøres i forkant av 

sakers behandling.   

 §13 Kvinnekontakt på kommunenivå  

Organisering av kvinnenettverket på kommunenivå reguleres av retningslinjer for kvinnenettverket i 

Arbeiderpartiet.  

 §14 Oppløsning    

Ved en eventuell oppløsning av Kristiansand arbeiderparti, tilfaller kommunepartiets eiendeler Vest-

Agder Arbeiderparti.   

Endringsforslag 
Fra Styret:  

§14 endres fra …eiendeler Vest-Agder Arbeiderparti til: … eiendeler Agder Arbeiderparti.  

 

Fra Nils Nilsen (forslag 2-12):  

 
FORSLAG 2 
Kristiansand Arbeiderparti vedtar at alle offentlige verv og verv i partiet skal spres på flest mulig 
personer. fag-kompetanse skal vektlegges. 
Medlemmer oppfordres til å sende inn CV og ønsker. Ingen av våre politikere kan få to verv, før alle 
har minst ett.  
 
Styrets innstilling:  
Styret henviser til paragraf 7 i vedtektene. Det er medlemsmøtet som vedtar hvem som skal sitte i de 
ulike utvalgene i kommunen. Noen av fordelingene er fastsatt av kommuneloven, som for eksempel at 
formannskapet skal bestå av valgte bystyrerepresentanter. Det er i fellesnemnda i Nye Kristiansand 
vedtatt gjennomgående representasjon. Styret vil også presisere at nominasjonsmøtet har gitt tillitt til 
71 listekandidater. Styret mener det er grunnleggende udemokratisk om det er fag-kompetanse som 
skal vektlegges for fordeling av verv. De kommende bystyrerepresentantene er valgt av folket og skal 
følgelig være nettopp det – forklevalgte.  
 
Forslag til vedtak: Forslaget avvises.  
 
FORSLAG 3 - Dersom ikke forslag 2 blir vedtatt. 
Kristiansand Arbeiderparti vedtar at eventuelle «Heltidspolitikere» skal bruke minst 40% av tiden på 
partiet til å utvikle politikk sammen med medlemmene.  
Begrunnelse: Det er ikke godt nok at  store antall verv ikke gir  våre folk tid til å snakke med 
medlemmene, velgere  eller å delta på medlemsmøter.  
Har man for mange "hatter" å passe på,  må man fratre verv for å gi tid til prioritert partiarbeide. 



 
Styrets innstiling: 
Styret kjenner seg ikke igjen i beskrivelsen av at våre folkevalgte ikke har tid til å snakke med folk, 
eller medlemmer, tvert imot. Styret forventer at de partiet har gitt tillitt til å stå på listen fortsetter med 
dette. Alle gruppemøtene i de ulike kommunestyregruppene er åpne for alle medlemmer. Styret har 
dessuten i handlingsplanen lagt opp til en god del medlemsmøter selv om det er valgår. 
 
Forslag til vedtak: forslaget avvises.  
 
 
FORSLAG 4  
Bystyrerepresentantene og folk med sentrale verv , også i kommunens 96 aksjeselskaper/IKS/KF, har 
møteplikt på medlemsmøter.   
 
Styrets innstilling:  
Kommunen har 21 hel- og deleide aksjeselskaper, to kommunale foretak og 10 interkommunale 
selskaper, påstandene i forslaget er ikke riktige. Forslaget hører ikke hjemme i vedtektene. 
 
Forslag til vedtak: Forslaget avvises  
 
FORSLAG 5 
Det er forbudt for politikere å motta gaver fra kommunens 96 aksjeselskaper/IKS/KF. Herunder 
gratisbilletter til kulturarrangementer og andre goder 
 
Styrets innstilling:  
Det eksisterer i dag ingen ordninger for gratis kulturarrangementer i kommunen.  
 
Forslag til vedtak: forslaget avvises  
 
 
FORSLAG 6 
Alle store saker som ikke står i partiprogrammet skal diskuteres på medlemsmøte før beslutninger 
fattes. 
Omfavnelse av fixe ideer som f.eks Kunstsilo og lignende  må forankres i partiet først. Da slipper 
denslags å bli til personlig prestisje for "omfavneren" senere.  
 
Styrets innstilling:  
Styret anser intensjonen i forslaget som allerede dekket i vedtektene.  
 
Forslag til vedtak: Forslaget avvises  
 
FORSLAG 7 
Medlemmene skal høres, og ikke begrenses av taletid. 
Fornuften må råde for at folk skal bli oppfattet og forstått. Noen snakker fort, andre sent.  Debatter må 
ta hensyn til dette. Det skal gis egen taletid for forslag til vedtak.  Man kan ikke forlange at forslag til 
vedtak og debattinnlegg skal komme på likt.  
 
Styrets innstilling:  
Styret mener forslaget ikke hører hjemme i vedtektene. Alternativt forslag til talertid kan eventuelt 
fremmes til forretningsorden til de ulike møtene. Hvor lang taletid styret innstiller på varierer utifra ulike 
hensyn. Både hvilken sak som diskuteres, og forventet lengde på møtet. Styret ønsker at 
medlemsmøtene skal gjennomføres på ryddig og forutsigbart vis, slik at medlemmene er kjent med 
sånn cirka hvor lang tid et møte tar. Dermed er det dessverre slik at talertid er nødvendig, ettersom 
enkelte overhodet ikke kjenner sine begrensinger.  
 
Forslag til vedtak: forslaget avvises 
 
FORSLAG 8  
Forhandlingsutvalget på valgnatta skal ha godkjenning av forhandlingsresultatet fra 
medlemmene.    Eget internt utvalg av medlemmer fordeler deretter verv til kvalifiserte personer.   



Vår forhandlingsleder kan heretter kun forhandle om antallet posisjoner i de forsjellige komiteene og 
utvalgene.  Han/hun/de kan ikke fordele posisjonene kun til personer på hans/hennes lag.  Politikere 
som er valgt inn til bystyret kan ikke sitte i det partiets interne utvalg som tildeler personer verv. 
 
Stryets innstilling:  
Viset til paragraf 7 i vedtektene. Det er medlemsmøtet som skal tildele vervene. En innskrenking av 
dette til det som i forslaget omtales som «et internt utvalg» er etter styrets syn ikke ønskelig. Styret 
mener dette er mindre demokratisk enn det opprinnelige forslaget.  
 
Forslag til vedtak: Forslaget avvises 
 
FORSLAG 9 
Gruppeleder/ordfører/bystyre-representanter eller utvalgsmedlemmer kan ikke være medlem av 
kommunens valg og honorarkomitè.   
Begrunnelse: Dette har vist seg over tid at dette er uheldig fordi man da kun innsetter verv og lønn til 
de som støtter en selv.  Velgerne mener også det er uheldig at de folkevalgte skal vedta sin egen 
lønn. 
 
Styrets innstilling:  
Dette reguleres av kommuneloven.  
 
Forslag til vedtak: Forslaget avvises.  
 
FORSLAG 10 
Medlemslistene bør være tilgjengelige for alle medlemmer. Ikke bare for nominasjonskomiteen, styret 
og ordstyrerbordet. 
Medlemmene bør ha anledning til å vite hvem andre som er medlemmer, slik at kommunikasjon kan 
foregå på fritt grunnlag. 
 
Styrets innstilling:  
Det er ikke anledning til å gi medlemslistene ut til alle medlemmer. Dette reguleres av sentrale 
rettningslinjer fra Arbeiderpartiet, personvernlovgivning og GDPR 
 
Forslag til vedtak: Forslaget avvises 
 
FORSLAG 11. 
Kristiansand Arbeiderpartis interne sider på sosiale medier skal være åpne for alle medlemmer. Dette 
innebærer at ale medlemmer bør ha publiseringstilgang og anledning til å kommentere og 
debattere.  Man må følge regler for saklig debatt. 
 
Styrets innstilling:  
Arbeiderpartiets interne diskusjonskanaler skal være møtesteder der medlemmene møtes ansikt til 
ansikt. Dette gir de beste diskusjonene, og det er i slike settinger de fleste oppfører seg ordentlig mot 
hverandre. Dessverre har det vist seg at enkelte medlemmer ikke klarer å holde seg på et saklig nivå. 
For å sikre rekruttering og at medlemmer opptrer respektfullt overfor hverandre er det derfor ikke 
ønskelig å gi «tastaturkrigere» en intern debattarena. Det finnes allerede en haug med sider og fora 
som disse kan delta på, og styret mener partiet ikke skal tilrettelegge for en til.  
 
Styrets innstilling: Forslaget avvises.  
 
FORSLAG 12. 
Ordfører/gruppeleder/utvalgsledere og utvalgsmedlemmer, herunder verv i stiftelser, IKS, HF m.v. kan 
ikke inneha sine verv i mer enn 4+4 år.  
Det vil si at man i likhet med for eksempel USAs president ikke kan sitte i samme posisjon i mer enn 
maks 8 år totalt. Dette for å sikre jevn rekruttering av ny kompetanse og ny politikk, nye tanker. 

 

Styrets innstilling:  

Viser til paragraf 6 og 7 i vedtektene. Det er altså medlemsmassen i arbeiderpartiet som vedtar hvem 

som får tillit til å stå på kommune/bystyrelista og det er medlemsmøtet som vedtar hvem som skal 



inneha de  ulike vervene etter valget. Styret mener medlemsmøtet selv bør stå fritt til å velge de 

kandidater de vil uten at vedtektene skal hindre dem i dette.  

 

Forslag til vedtak: Forslaget avvises.  

Sak 6. Partiavgift 
 

Se vedlegg.  

Styrets innstilling:  

Styret mener den vedtatte rettningslinjen for partiavgift for 2018 er god og innstiller på at denne 

videreføres i 2019.  

 

Fra Nils Nilsen:  

FORSLAG 16. 
Kristiansand Arbeiderparti vedtar nye regler for "partiskatt".  Taket på kr. 12000,- pr. år oppheves. 
Eksisterende skatteprosent består og gjelder da for alle verv man har tilegnet seg på bakgrunn av 
politisk engasjement i og for partiet. Skatteprosenten skal betales av hele inntekten. 

 

Sak 8. Innkomne forslag  
Fra styret(Forslag 1-3):  

Forslag 1.  

Bedre tilrettelegging for adopsjon og kunstig befruktning for ufrivillig barnløse 

Norge trenger flere barn. Samtidig opplever mange ufrivillig barnløse, at både å få hjelp til kunstig 

befruktning, og å gjennomføre adopsjonsprosesser er kostbart, byråkratisk og komplisert. 

Kristiansand Arbeiderparti ønsker å rette oppmerksomhet mot å forenkle prosedyrer, tilrettelegging 

og oppfølging av ufrivillig barnløse, som ønsker å adoptere barn (både norske og utenlandske) eller å 

prøve kunstig befruktning. 

Forslag til vedtak: Sendes Årsmøtet i Agder AP samt landsmøtet.  

 

Forslag 2:  

Formannskapet ga onsdag 16. januar forlenget opphold i byen til tre ulike kvinner og deres barn, som 

har fått endelig avslag på sin søknad om opphold i Norge. Dermed trosset kommunen UDIs vedtak av 

21. Desember 2019 om å flytte familiene til mottak et annet sted i landet. Årsaken til den 

lokalpolitiske reaksjonen var både artikkel 3 i FNs barnekonvensjon om hva som er til barns beste, 

samt UDIs handlemåte i de konkrete sakene. Alle barna saken dreier seg om er født og oppvokst i 

vårt distrikt, og har vært her i hele sitt liv.  

 



Kristiansand Arbeiderparti mener det er grunnleggende uanstendig av den norske stat å behandle 

barn av flyktninger på denne måten. Saksbehandlingen er lang, meddelelse av vedtak viser seg i 

denne saken å være inhuman, og barna vokser opp i en tilværelse der de føler seg norske, kjenner 

det norske. Likevel får de ikke identitetspapirer på at de er norske. Barna får ikke statsborgerskap, og 

er pr definisjon statsløse.  

 

Det må ryddes opp i dette politikkfeltet. Kristiansand Arbeiderparti ber stortingsgruppa og 

sentralstyret om å utarbeide politikk som ivaretar disse barna. Barn som er født og oppvokst i Norge 

må få norsk statsborgerskap, også i tilfeller der foreldrenes valg har satt hele familien i en uholdbar 

situasjon. Et generelt amnesti for familiene som har bodd lenge i Norge, og som har barn som er født 

og oppvokst i Norge må vurderes seriøst.  

 

Forslag til vedtak: Forslaget støttes og sendes Agder Arbeiderparti, stortingsgruppa og sentralstyret.     

 

Forslag 3:  

Hold barnetrygden utenfor barnetrygden  

I de fleste kommune får i dag mottakere av sosialhjelp avkorting av denne mot barnetrygden. 

Kristiansand Arbeiderparti mener det er grunnleggende urettferdig at en universell velferdsordning 

ikke kommer gruppen som virkelig trenger det til gode. Barnetrygda skal komme også barn som lever 

med foreldre på sosialhjelp til gode, og vi vil derfor ha en nasjonal standard som sier at barnetrygda 

skal beregnes utenfor inntekstgrunnlaget for sosialhjelp.  

Forslag til vedtak: Sendes årsmøtet i Agder AP, stortingsgruppa og landsmøtet.  

Fra Nils Nilsen(forslag 4-10):  

FORSLAG 4. 
Arbeiderpartiet i Kristiansand går til valg på at alle leder og mellomlederstillinger i kommunens 
administrasjon gjøres om til åremålsstillinger hvor man ansettes for 4 år av gangen.  Det skal svært 
god begrunnelse til for at man kan sitte i leder/mellomlederstilling i mer enn 8 år. 
 
 
Styrets innstilling:  
Styret viser til AML § 14-10 som omhandler bruk av åremålsstillinger. Forslaget anses å bryte med 
lovens forståelse av hvem som kan gis åremålsstilling. Arbeiderpartiets politikk om hele og faste 
stillinger ligger til grunn for ansettelser i kommunen, også på leder og mellomleder nivå.  
 
Styrets innstilling: Forslaget støttes ikke. 
 
FORSLAG 5. 
Kristiansand Arbeiderparti går til valg på at alle folkevalgte i Kristiansand, i likhet med Stortingets 
politikere,  plikter å oppgi utømmende opplysninger om alle sine verv og inntekter fra både offentlig 
og privat virksomhet. Herunder medlemskap i lag, foreninger, klubber og losjer. 
 
Styrets innstilling:  



Styret viser til styrevervregisteret, administrert av KS, der kommunen er registrert. Alle folkevalgte, 
ansatte og styremedlemmers verv blir automatisk innhentet og lagt ut i denne databasen. 
Styrevervregisteret er åpent for offentlig innsyn. Et nytt register utover dette anses unødvendig.  
 
Styrets innstilling: Forslaget støttes ikke. 
 
FORSLAG 15. 
Kristiansand Arbeiderparti går til valg på at prosjektet KUNSTSILO og det som benevnes som 
KULTURKVARTALET inkl. ny Kulturskole skal settes på pause frem til etter valget 2019 og  inntil sikre 
drifts og investeringstall samt finansiering for prosjektet foreligger  Videre går arbeiderpartiet til valg 
på å stanse prosjektet Kunstsilo i sin helhet, dersom Kristiansands befolkning viser ved stemmeseddel 
at prosjektet er uønsket hos flertallet av velgerne.  
 

Styrets innstilling:  
Styret anser forslaget for å bryte med Arbeiderpartiets vedtatte politikk. I flere omganger er SKMUs 
prosjekt Kunstsilo behandlet og støttet i partiets ulike organer.  
 
Styrets innstilling: Forslaget avvises 
 
FORSLAG 17. 
Kristiansand Arbeiderparti går til valg på at det skal bestilles helt ny og uavhengig utredning vedr. 
plassering av Containerhavn. firmaet WSP Norge AS eller representanter fra dette firma kan ikke 
delta i prosessen verken på kommunalt eller privat plan. Dette innebærer at  
Containerhavnsaken settes på pause fram til tidligst Januar 2020. 
 
Styrets innstilling:  
Styret anser forslaget for å bryte med Arbeiderpartiets vedtatte politikk. I flere omganger er flytting 
av Containerhavn behandlet i partiets ulike organer. Senest i medlemsmøtet 20. September 2018 
vedtok et enstemmig medlemsmøte partiets syn på saken.  
 
Styrets innstilling: Forslaget avvises. 
 
 
FORSLAG 18. 
Kristiansand Arbeiderparti går til valg på at ny rundtkjøring på Gartnerløkka ikke kan påbegynnes før 
nødvendige utredninger om containerhavn og Kunstsilo/Kulturkvartal evt. Quadrumprosjektet 
foreligger.  Innkreving av bompenger settes på pause frem til utredninger foreligger. 
 
Styrets innstilling: 
Styret anser forslaget å bryte med Arbeiderpartiets vedtatte politikk. I flere omganger er 
bompengeinnkreving behandlet i partiets ulike organer. Senest i medlemsmøtet 29. August 2018 
vedtok et overveldende flertall av medlemsmøtet partiets syn på saken. 
 
Styrets innstilling: Forslaget avvises. 
 
FORSLAG 19. 
Kristiansand Arbeiderparti går til valg på at kommunen ikke kan kreve parkeringsgebyrer utenfor 
kommunalt drevne idretts og kulturanlegg. 
 
Styrets innstilling:  



Styret viser til dagens parkeringspolitikk, hvor det ikke kreves inn parkeringsavgift i tilknytning til 
kommunale idrettsanlegg, men ved enkelte kommunale kulturbygg. (Kilden, Teateret, Kristiansand 
Kino) Styret anser dagens ordning for å være en balansert og god ordning. 
 
Styrets innstilling: Forslaget støttes ikke. 
 
FORSLAG 6. 
Kristiansand Arbeiderparti går til valg på å styrke kulturtilbudet i alle bydeler. Videre at målet for 
bydelene må være at det finnes likeverdig kulturtilbud i bydelene til det som finnes i bydelen 
Kvadraturen. Dette for å hindre unødvendig kjøring og forurensende transport. 
 
Styrets innstilling: 
Styret anser forslaget for å bryte med dagens kulturpolitikk, samt å være urealistisk høyt 
kostnadskrevende.  
 
Styrets innstilling: Forslaget støttes ikke. 
 
FORSLAG 7.  
Kristiansand Arbeiderparti vil arbeide for og prioritere kulturmidler til D/S Hestmanden, 
Kanonmuseet og nytt maritimt museum i Nodeviga FORAN midler til Kunstsilo. Kristiansand 
Arbeiderparti vil  prioritere gjennomføring av SKMUs fremtidsplaner ved dagens lokaliteter på 
"Bjørneboes plass". 
 
Styrets innstilling: 
Styret viser til Arbeiderpartiets alternative forslag til statsbudsjett, der midler til Hestmanden 
prioriteres. Videre viser styret til Kristiansand Arbeiderpartis forslag til budsjett for Kristiansand der 
midler til nytt museumsbygg i Nodeviga er prioritert.  
 
Styrets innstilling: Forslaget avvises 
 
FORSLAG 8.  
Kristiansand Arbeiderparti går til valg på at ny ringvei skal prioriteres før ny Gartnerløkke og ny vei til 
Kjevik. 
 
Styrets innstilling:  

Styret anser forslaget for å bryte med Arbeiderpartiets vedtatte politikk. Prosjekt Gartnerløkka og 

Ytre Ringvei er to ulike prosjekter, der det ene er statlig initiert. Det ligger ikke i bystyrets mandat å 

kunne prioritere mellom disse.  

 

Styrets innstilling: Forslaget avvises. 

FORSLAG 9. 
Kristiansand Arbeiderparti går til valg på at det ikke skal kreves usosiale bompenger innen 
kommunens grenser og mellom bydeler. 
Kollektivtilbudet skal styrkes og AP går inn for forsøksordning med gratis buss innen kommunen. 
 
Styrets innstilling:  
Styret anser forslaget å bryte med Arbeiderpartiets vedtatte politikk. I flere omganger er 
bompengeinnkreving behandlet i partiets ulike organer. Senest i medlemsmøtet 29. August 2018 
vedtok et overveldende flertall av medlemsmøtet partiets syn på saken. 
 
Styrets innstilling: Forslaget avvises. 



 
FORSLAG 10. 
Kristiansand Arbeiderparti går til valg på å legge ned alle rådsutvalg.  Herunder rådet for Cultiva, 
rådet for SKMU og lignende .    
Rådsoppgavene ivaretas heretter av Kristiansand Bystyre. 
 

Styrets innstilling:  

Styret viser til Stiftelsesloven §45-48 om omdannelse av stiftelser, herunder stiftelsens vedtekter. 

Her fremgår det at oppretteren av stiftelsen ikke kan gis slik myndighet intensjonene i forlaget legger 

opp til.  

 

Styrets innstilling: Forlaget avvises. 

 

Forslag fra Helge Titland:  

Forslag 11 

Minnetavlen. 

Ved salget av Arbeiderforeningen ble det forsikret fra ledelsen av Kristiansand Arbeiderforening 

(parti) , at minnetavlen skulle tas vare på og oppføres på det nye bygget, og at dette skulle skje på en 

tilfredsstillende og verdig måte. 

Nå som resultatet foreligger, er det vel ingen som med hånden på hjertet kan si at det har skjedd. 

Undertegnede henstiller til årsmøtet om å pålegge Kristiansand Arbeiderparti og sette saken på 

agendaen umiddelbart på tross av valgår.  

Enkleste løsning hadde vært å flytte den til LO huset under skiltet deres der er god og verdig plass, og 

enkel løsning i forhold til 1. mai. Omkostningene må dekkes av partiet eller legatet. Har også hørt at 

der går rykter om salg av nevnte hus. I så fall kan det vel ikke forringe verdien i vesentlig grad med 

tavla. 

Men uansett kan ikke tavla bli hengende der den gjør nå. 

Styrets innstilling:  

Styret er enige i at plasseringen av minnetavlen ikke ble optimal. Dessverre var det bygningstekniske 

elementer som gjorde at tavlen ble hengende der den er i dag. Hva angår å flytte tavlen til LO-huset 

foregår det nå en intern dialog i LO om salg av huset. LO er derfor ikke interessert i å få tavlen hengt 

opp på veggen på nåværende tidspunkt. Det kan dog være at ved eventuelt salg av LO-huset og 

eventuelt oppføring av nytt bygg på tomta kan være aktuelt å få flyttet minnetavlen til dette bygget. 

Styret vil følge prosessen tett og se hvilke muligheter som kanskje utvikler seg her.  

 

Sak 9. Valg  
Valgkomiteens innstilling kommer.  

 


